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یکی از برنامه هایی که به صورت ویژه در روزهای کرونایی 

ســـاخته و پخش شـــد »خونه مونی« بود. ایـــن برنامه که 

بـــه تهیه کنندگی محســـن برمهانـــی و کارگردانی علی 

مسعودی و در 20 قسمت از شبکه نسیم پخش می شود، 

چهار داور اصلی دارد و میهمانی برای هرقسمت. داوران 

اصلی این مسابقه علی مسعودی، عباس جمشیدی فر، 

الیکا عبدالرزاقی و کمند امیرســـلیمانی هســـتند. این 

برنامه از بخش هایی مانند بازی یک ســـکانس از فیلم یا 

ســـریال ایرانی، اجرای موسیقی ابداعی با وسایل خانه، 

نمایـــش طنز خانگی بـــا موضوع امید و مبـــارزه با کرونا 

تشکیل شـــده است. علی مسعودی که عمده فعالیتش 

حوزه نویسندگی است و پس از حضور در برنامه خندوانه 

به شـــهرتی بیشتر از قبل رسید، این بار سراغ کارگردانی 

رفته اســـت. گفت وگوی »فرهیختگان« با علی مسعودی 

را در ادامه بخوانید.

ایـــن برنامه مخصوص دوران کروناســـت. ایده ســـاخت 

خونه مونی چطور شکل گرفت؟

خیلی ســـریع پیش رفت. ســـه، چهار روز از دوران قرنطینه 

گذشـــته بود، یعنی اوایل اســـفند ماه بود. مرتضوی که در 

تیتراژ به عنـــوان مدیرتولید و هم به عنـــوان یکی از طراحان 

اســـت به خانه من آمد و گفت شـــهرداری همواره یک سری 

مراســـم در فضای باز برگزار می کرد که الان نمی تواند کاری 

انجام دهد، ما باید کاری کنیم که مردم در خانه بمانند. با هم 

فکر کردیم و با محسن برمهانی نیز یکی، 

دو جلسه داشتیم. درنهایت به این طرح 

کلی رســـیدیم و سریع از مردم خواستیم 

که ویدئوهای خود را بفرستند. 

آنچه نوشـــتید با آنچـــه ثبت و پخش 

می کنید، تفاوت کرده است؟

خیر. تقریبـــا همین بـــود. چیز خاصی 

جابه جا نشده است. 

چقدر ویدئو برای شما آمده است؟

نزدیک به چهارهزار ویدئو دریافت کردیم. 

هنـــوز هم من در دایرکت ویدئو دارم ولی 

زمان تمام شده است. 

بیشتر از کجا بوده است؟

 از مشـــهد خیلی ویدئو فرســـتاده شده 

بـــود. از کل ایران البته ویدئو داشـــتیم. 

14فروردیـــن تیزر تبلیغاتـــی را ضبط و 

اطلاع رسانی کردیم. اول اردیبهشت کار 

را کلید زدیم.

 

اولین قسمت همان زمان تولید شد؟

بله. اول اردیبهشـــت کلید زدیم و تا 11 

اردیبهشت فیلمبرداری ما طول کشید.

 

تمام قسمت ها را گرفته اید؟

بله. ضبط ما تمام شده است. 

شـــرایط انتخاب میهمان چطور بود؟ 

آوردن و بردن میهمان در شرایط کرونا 

سخت نبود؟

بله. ســـخت بود ولی بچه ها لطف کردند 

و با شـــرایطی که وجود داشـــت، آمدند. 

به قول هدایت هاشـــمی ما پروتکل های وزارت بهداشـــت را 

رعایت می کردیم. همه چیز را ضدعفونی می کردیم، تاجایی که 

می توانســـتیم تلاش داشـــتیم اکیپ کوچک باشد. مظفری 

هم برنامه ریز، هم دســـتیار بود. ســـعی کردیـــم فرد اضافی 

درصحنه نباشد. 

دکور ســـاده است، قاب بندی ساده است، همه چیز ساده 

اســـت اما صمیمیتی در آن وجـــود دارد. علی رغم اینکه 

می توان فهمید در جاهایی شـــبیه فلان برنامه اســـت اما 

درمجموع پای این برنامه می نشـــینیم و تماشا می کنیم. 

این در گذر زمان اتفـــاق افتاد یا از ابتدا تصمیم بر همین 

سادگی بود؟

از ابتدا دوست داشـــتم همین مدل باشد، چون با همکارانی 

همانند عباس جمشـــیدی فر 12ســـال اســـت که با هم کار 

می کنیم، با عبدالرزاقی دو، ســـه کار داشتیم و باعث افتخارم 

بود درکنار ایشـــان باشم. برنامه دیگری بود که برای همراه اول 

بود و در آنجا داور بودیم و کمند امیرســـلیمانی هم در سریال 

قبلی یعنی ســـریال »آخرخط« بازیگـــرم بود. از ابتدا به بچه ها 

گفتم نمی خواهم خیلی رســـمی باشد. دوست داشتم خیلی 

صمیمی باشند. فضا هم خیلی کوچک بود. دفتر مدیر مجموعه 

دریاچه خلیج فارس بود. همانجا را دکور کردیم چون زمان کم 

بود و سریع از امکانات استفاده کردیم. 

با دو یا سه دوربین گرفتید؟

با چهار دوربین بود. 

یکی کمتر به چشم می آید. نماهای خاص را می بینیم. 

یک لاین گذاشـــتم پشـــت تلویزیون اصلی که می بینیم، سه 

دوربین دیگر تغییر می کند. 

خونه مونی ادعای اســـتعدادیابی دارد؟ قرار است تفریح 

باشد یا می خواهد استعداد کشف کند؟

خیر. تفریح است و اینکه مردم در خانه بمانند. 

صرفا تفریح است. 

بله. 

اینکه چه کســـی چه کاری را خوب انجام می دهد یا مدلی 

از عصر جدید قرار نیست باشد؟

خیر. اینکه در خانه و فضای خانه هرکسی کار خلاقانه ای انجام 

دهد و چند روزی وقت مردم اینچنین پر شـــود. بعدا فینال را 

خواهید دید. برخی دو، سه روز برای این ویدئوها وقت گذاشتند. 

ویدئوها اوایل خیلی بی کیفیت بود ولی به تدریج بهتر شـــد. 

من چون جزء داورها هســـتم چهارهزار ویدئو را ندیدم و گفتم 

در هیات انتخاب اولیه نباشـــم، چون تازگی خود را از دســـت 

می دهد و تهیه کننده و سه، چهار نفر دیگر 76 اثر را خودشان 

انتخاب کردند. در یک کار یک ســـری اشتباهات رخ می دهد. 

برخـــی ویدئوهای جانبی به نظر من خیلی بهتر از ویدئوهایی 

بود که در مسابقه قرار دادیم. در زمان کمی که داشتیم سعی 

کردیم کار را به بهترین نحو با تجربه 25سال کار در رسانه انجام 

دهیم. مردم هم این کار را دوست داشتند. چیزی که مردم در 

آن ســـهیم باشند و مشارکت داشته باشند، فکر می کنم اتفاق 

خوبی باشـــد. چهارهزار ویدئو فرســـتاد شد و هرکدام برای هر 

شهری که هستند، اقوامی دارند و دوست دارند کار دیده شود. 

اینکه ویدئو جزء مسابقه آمده یا خیر، جذابیت دارد. 

حـــس می کنم میهمانـــان برنامه را هدفمنـــد نمی آورید. 

هرکدام وقت داشتند آمدند؟

خیر. مثلا ویدئوهای زیادی از شـــقایق دهقان رسیده است. 

صحبت کردیم و گفتیم بازی شـــما را در نقش خانم شـــیرزاد 

تقلید کردند و ایشـــان را دعوت کردیم و آمدند. نسرین نصرتی 

هم همین طور بود. 

آگاهانه دعوت شدند. 

بله. دو، ســـه ویدئو هم از حمید لولائـــی پخش کردیم که در 

»خانه به دوش« بالای پشت بام بود یا چرا قیمه ها را در ماست ها 

ریختید. از این مدل چند ویدئو داشتیم. 

با توجه به اینکه بیان می شـــود پاییز دوباره کرونا شـــدت 

می گیرد خونه مونی به سری دوم می رسد؟

خدا نکنـــد کرونا پاییز برگردد، من نگران حال مردم هســـتم 

و همیشـــه دعا می کنم شـــر این بیماری کم شود، زیرا از نظر 

اقتصادی به مردم ما ضرر زد و دراین میان یک سری سوءاستفاده 

کردند و قیمت ها را در دورانی که همه حواس ها به زدن الکل و 

ماسک و شستن دست و صورت بود، افزایش دادند و جیب ملت 

را خالی کردند. قیمت خودرو را نسبت به 

قبل بررسی کنید متوجه می شوید و خدا 

را شکر  رئیسی ورود کرد و چکی در گوش 

مسئولان خواباند. دوست ندارم کرونا ادامه 

یابد ولی دوســـت دارم خارج از امر کرونا، 

این برنامه ادامه داشـــته باشد و مردم در 

قرنطینه نباشـــند و زندگی معمولی خود 

را داشـــته باشند. این هم مثل برنامه های 

دیگـــر همانند خندوانه و عصر جدید و... 

ادامه داشته باشد. 

امـــکان دارد برنامـــه شـــما در دوران 

پساکرونا هم تداوم داشته باشد؟ 

بله. امیـــدوارم روزهایی که مردم دلخوش 

از سرکار می آیند هم این برنامه را ببینند. 

پنجشـــنبه و جمعه ها که تعطیل اســـت، 

کلیپی بسازند به این امید که مبلغی برنده 

شـــوند. کم کم این رقابت بین مردم شکل 

می گیرد و دنبال ســـاخت حرفه ای فیلم 

می روند. وقتی می بینند جدی اســـت و 

جوایز خوبی می دهیم طرف بیشتر تلاش 

می کند. گاهی یـــک هفته تا 10روز کل 

خانـــواده وقت می گذارند تـــا کار خوبی 

بسازند. 

ظاهرا تولیـــد برنامه ای بـــا مختصات 

خونه مونی کم خرج هم هست.

بله. دکور نداشـــتیم، یـــک چیدمان بود 

که محســـن غلامی زحمتش را کشـــید 

کـــه از طراحـــان صحنه خوب اســـت و 

دو،سه ســـریال با خودم کار کرده است. 

از »سه دونگ ســـه دونگ« با هـــم بودیم. 

»آخرخـــط« هم طراحی صحنه با ایشـــان 

بود. فضا 40-30متر بیشتر نیست. 

گفت وگو با علی مسعودی، کارگردان برنامه »خونه مونی«

4000 فیلم کوتاه به کارگردانی مردم

فروش 2/5 میلیاردی »خروج«
مســـعود نجفی، مدیر روابط عمومی سازمان سینمایی در برنامه انتهای الوند 

شـــبکه دو ســـیما گفت: »تا امروز فیلم ســـینمایی خروج نزدیک به 15 هزار 

بلیت و حدود 2/5 میلیاردتومان فروش داشـــته که نتیجه آن حدود 357 هزار 

بیننده است.«

خروج، بیستمین اثر ابراهیم حاتمی  کیاست که در سی وهشتمین جشنواره فیلم 

فجر رونمایی شد. مخاطبان »سینمای آنلاین« می توانند این فیلم را ساعت 20 

روز یکشنبه 24 فروردین از سرویس وی او دی فیلیمو تماشا کنند. وی ادامه داد: 

»درحال حاضر بیش از 10 فیلم متقاضی اکران آنلاین هستند و فیلم سینمایی 

»طـــلا« تاکنون بیش از 100 هزار بلیت فروخته و نزدیک به 1/5میلیاردتومان 

فروش داشته، این فیلم تا امروز نزدیک به 250 هزار بیننده داشته است.«

نجفی درباره نرخ بلیت ســـینما در ســـال جاری نیز گفت: »بلیت سینما ها در 

سال جاری، نســـبت به سال گذشته تغییری نخواهد داشت. قیمت بلیت در 

اکران آنلاین بستگی به توافق فیلمساز و شرکت  های پخش آنلاین دارد.« وی 

گفت: »بعد از بازگشـــایی سینما ها در عیدفطر؛ اولویت با فیلم  هایی است که 

اکران شان در اسفندماه متوقف شده و سپس فیلم  هایی که برای اکران نوروزی 

درنظر گرفته شده بود.«

سبقت آزاد سینما-ماشین  ها در آمریکا
با بازگشایی تدریجی سالن  های سینما در آمریکا تاکنون 200 سینما در سراسر 

کشـــور آغاز به کار کرده اند که البته اغلب آنها سینما-ماشین هستند. به گزارش 

ایسنا، شمار سینما های فعال در آمریکای شمالی با بازگشایی تدریجی از هفته 

گذشـــته با افزایش تقریبا دوبرابری به 200 سینما رسیده و البته بیشتر ظرفیت 

ســـینمایی موجود در آمریکا در انحصار سینما-ماشین هاســـت و از میان 306 

سینما-ماشین در آمریکا 150 سینما در مقطع کنونی به نمایش فیلم می پردازند. 

هم اکنون ایالت تگزاس با 2۹ مجموعه سینمایی فعال، بیشترین نمایش فیلم را دارد 

که شامل سینما-ماشین و چند سالن سینمایی معمول می شود. ایالات آرکانزاس، 

جورجیا، اوکلاهما و داکوتای جنوبی نیز با کاهش محدودیت  های قرنطینه ای و 

فاصله گذاری اجتماعی به سبب شیوع ویروس کرونا، شماری از سالن  های نمایش 

فیلم خود را وارد چرخه فعالیت کرده اند. سه مجموعه سینمای بزرگ زنجیر ه ای در 

آمریکا شامل »AMC«، »Regal« و »Cinemark« از اواسط ماه می  به سبب تشدید 

بحران شیوع ویروس کرونا در آمریکا سالن  های سینمایی خود را روی مخاطبان 

بستند و حالا انتظار می رود تا اواسط تابستان اغلب سینما ها فعالیت خود را از 

سر بگیرند و تا تاریخ 17 جولای نیز هیچ اکران مهمی در گیشه آمریکا برنامه ریزی 

نشده است. درمجموع بیش از 40 هزار سالن سینمایی در آمریکا وجود دارد.

افتتاح یک سینمای دیگر؛ باز هم بالاشهر تهران
در ســـال  های اخیر پردیس های ســـینمایی زیادی بـــه چرخه اکران اضافه 

شـــدند که اکثر آنها در مناطق بالای شـــهر تهران هستند. توزیع ناهمگون 

سالن  های سینمایی در فضای شهری باعث بی عدالتی در فضای اکران شده، 

به خصوص که اکثر فروش سینما در پنج سال اخیر در اختیار این پردیس  های 

سینمایی است. روز گذشته در خبری آمده که پردیس سینمایی »شمیران« 

به زودی و با عبور از بحران کرونا و امکان فعالیت ســـالن  های سینمایی، در 

تهران افتتاح می شـــود. به نقل از روابط عمومی پردیس سینمایی شمیران، 

این پردیس با ظرفیت پنج ســـالن به زودی توســـط گروه سینمایی هنر شهر 

آفتاب در منطقه یک پایتخت به بهره برداری می رسد. پردیس شمیران دارای 

ســـالن سبز با ظرفیت 3۸ صندلی، سالن آبی با 4۹ صندلی، سالن نارنجی 

با ظرفیت 61 صندلی، ســـالن قرمز با 154 صندلی و ســـالن وی آی پی با 

ظرفیت 33 صندلی است. 

ســـالن  های این پردیس از پروژکتور های لیزری فول اچ دی و سیســـتم صوتی 

دالبی بهره مند هستند. همچنین محیط این سینما برای استفاده توان خواهان 

مناسب سازی شده است. پردیس سینمایی شمیران در منطقه اقدسیه تهران، 

بزرگراه ارتش در طبقه چهارم مجموعه شمیران سنتر واقع شده است.

عربستان سراغ سهم  های فیس بوک و دیزنی رفت
صندوق سرمایه گذاری عربستان سعودی پنج میلیون سهم از کمپانی دیزنی 

به ارزش 500 میلیون دلار و همچنین سه میلیون سهم از فیس بوک به ارزش 

520 میلیون دلار خریداری کرد. عربســـتان سعودی سهام  هایی از فیس بوک 

و دیزنـــی را بـــه ارزش یک میلیارد و 20 میلیـــون دلار خریداری کرد. صندوق 

ســـرمایه گذاری عربســـتان سعودی، در ماه  های گذشـــته سهام شرکت  های 

والت دیزنی، فیس بوک، استارباکس و سایر شرکت  های بزرگ آمریکا را خریداری 

کرده است. صندوق سرمایه گذاری عربستان روز جمعه خبر این خرید هنگفت را 

اعلام کرد. خرید این سهام  ها در دوره افول شرکت  های بزرگ سرگرمی آمریکایی 

به دنبال شـــیوع ویروس کرونا صورت می گیرد. »لایونیشن« و »کارنیوال کروز« 

دو شرکت دیگر هالیوودی هستند که  بخش اعظمی از سهام خود را به فروش 

رســـانده اند. این صندوق از ابتدای سال جاری میلادی اقدام به جذب سهام 

از ایالات متحده کرده اســـت. سه ماه پیش، صندوق سرمایه گذاری عربستان 

سعودی گزارش داد که فقط سهام تسلا و Uber را خریداری کرده است. آخرین 

خبر ها حاکی از آن است که عربستان سهم خود را در تسلا فروخته، درحالی که 
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سهام در کل نزدیک هشت میلیارد دلار خریداری کرده است.

  چارسو

سیدمهدیموسویتبار
 روزنامهنگار

کرونـــا، عید، ماه رمضان؛ هرکدام از این پدیده ها به تنهایی می تواند بســـتر 

مناســـبی را برای تولیدات تصویری یا صوتی فراهم کند. حالا و در دو ماهه 

هر ســـه این وقایع با هم جمع شدند و صداوسیما را در وضعیت خاصی قرار 

دادند؛ ازطرفی آثاری که در مرحله تولید بودند، متوقف شـــدند و  و ازسویی 

برنامه های روتین تلویزیون هم دچار تغییر شـــدند. مثل همیشه گزینه اول 

اســـتفاده از آرشیو بود. سیل سریال های قدیمی و محبوب روانه شبکه های 

مختلف ملی و استانی شد. برنامه های ترکیبی مانند عصر جدید و دورهمی 

تا جایی که جان داشـــتند، ادامه دادند و خندوانه اصلا وارد بازی نشد. آنها 

که برنامه ســـاختند متهم شدند به عدم رعایت بهداشت و مهم نبودن جان 

مردم برایشان و آنها که نساختند متهم شدند که سر بزنگاه، تلویزیون را تنها 

گذاشـــتند. اما واقعیت اصلی اینها نبود. رسانه در شرایط بحرانی دو وظیفه 

دارد؛ امیدبخشی و اطلاع رسانی. پخش متوالی و مکرر فیلم های سینمایی 

داخلـــی و خارجـــی را یک ادمین فضای مجازی هـــم می تواند انجام دهد. 

نشاندن یک مجری روبه روی یک کارشناس پزشکی هم کار چندان سختی 

نیســـت. این را هم می توان در برنامه های مدرسه حتی برگزار کرد. تلویزیون 

مدعی است که بیش از چهارهزار عنوان برنامه با موضوع کرونا در شبکه های 

استانی ساخته است.

به فرض صحت و ضمن تشکر از این دوستان بابت زحمات شان، باید پرسید 

که این برنامه ها چقدر مخاطب داشته اند و تاثیرات شان چه بوده است؟ کدام 

برنامه به طور خاص برای روزهای قرنطینه ساخته شد و جذابیت و اطلاع رسانی 

را با هم داشت؟ کدام برنامه آیینه تمام نمای مردم از طبقات مختلف بود؟ اینکه 

یک نفر به عنوان مجری یا کارشناس مدام و مکررا از مردم بخواهد که در خانه 

بمانند، نهایت وظیفه و خلاقیت یک رسانه است؟ ساختن برنامه هایی شبیه 

به »خونه مونی« به چه میزان بودجه و چقدر خلاقیت نیاز داشت؟ سال هاست 

که کارشناســـان رسانه به تلویزیون هشدار می دهند از تکیه بر تک ستاره ها 

پرهیز کند. اتکای بیش از حد به یک سریال یا یک هنرمند در چنین وضعیتی 

اثرات سوء خودش را نشان می دهد. تهیه برنامه ها در لحظه های آخر هم آفت 

دیگری اســـت که به عنوان یک نقص از آن یاد می شود. امسال هر دوی این 

ایرادها به وضوح خودنمایی کرده اند. سال ها بعد اگر تلویزیون به عملکردش 

در ماه رمضان نگاه کند، آیا می تواند از آن دفاع کند؟ برنامه های ماه مبارک 

رمضان از مردم با صدای بلند درخواست می کند که هم در خانه نمانید و هم 

تلویزیون نگاه نکنید. احتمالا پس از ماه مبارک، آماری از طرف روابط عمومی 

صداوسیما منتشر می شود که تعداد بینندگان فلان قدر بود و فلان عدد، اما 

شـــما که این گزارش را می خوانید، می توانید قضاوت کنید که ســـریال ها و 

برنامه های امسال ماه رمضان چقدر جذاب بوده اند.

برای یافتن ویژه برنامه های ترکیبی دوران کرونا دقایق زیادی را جســـت وجو 

کردم و نتایجی بیش از دو سه مورد نیافتم؛ برنامه هایی شبیه به خونه مونی که 

هم مسابقه ای و هیجانی باشد و هم مرتبط با روزهای کرونایی. بدیهی است 

این اســـتناد به معنی آن نیست که برنامه خونه مونی نمونه متعالی برنامه های 

ترکیبی است و صرفا به عنوان شاهد مثال معرفی می شود. در ابتدای ورود کرونا 

برنامه ای باعنوان »به توان ما« با اجرای جواد خیابانی هم از شبکه سه روی آنتن 

رفت که پس از پخش چند برنامه و ایجاد حاشـــیه مهمان 30 میلیون تومانی 

به کار خودش پایان داد. حجم بالای تولید و پخش برنامه های شبه ماه عسلی 

در شـــبکه های مختلف تلویزیون در ماه مهمانی خدا و نشستن پای رنج های 

بدون امید بعضی از مردم،  جز اشـــک ریختن و تضعیف روحیه ملت کرونازده 

چه ســـود دیگری دارد؟ بیش از دودهه است که مدیران و عقلای رسانه و دین 

به این نتیجه رسیده اند ماه رمضان قرار نیست صرفا ماه غم وغصه باشد و اساسا 

ماه شادی و جشن است. امسال و دقیقا در شرایط کرونایی چه تغییری در نگاه 

مدیریتی تلویزیون ایجاد شده است که در اکثر سریال ها و برنامه های مختلف، 

غصه و ناله تزریق می شود و بذر ناامیدی می کارند؟ 

از ســـوی دیگر تلویزیون مدعی است کرونا برنامه هایش را به هم ریخته است 

و اگر کرونا نبود چه می کرد و چه و چه. البته برای ســـنجش ادعای تلویزیون 

کافی است به برنامه ها و سریال های دو سال ۹۸ و ۹7 نگاهی بیندازیم. تکیه 

بر تک سریال ها و تک برنامه ها که صرفا تفریحی بودند و وقت پرکن و نبود یک 

استراتژی مشخص در طول فصل یا سال از ویژگی های صداوسیما در دوران 

پیشاکرونا بود.

پس از کرونا
»متوقف شـــدن پروژه ها خواست دشمن است.« این جمله را نقل به مضمون 

جناب علی عسگری، رئیس سازمان صداوسیما گفته است. با این پیش فرض، 

احتمالا بسیاری از ســـریال ها تا 26 اسفند تصویربرداری داشتند و حتی در 

ماه مبارک هم مشـــغول ضبط هستند. تهیه کنندگان اطمینان داده اند که با 

رعایت پروتکل های بهداشـــتی به کارشان ادامه می دهند و عوامل هم ظاهرا 

مشکلی با این شیوه ندارند، اما خبرهایی که به طور رسمی منتشر شده، نشان 

می دهد سریال های »سلمان فارســـی« به کارگردانی داود میرباقری، »بوم و 

بانو« به کارگردانی سعید سلطانی و »جشن سربرون« ساخته مجتبی راعی یا 

ساخت شـــان را ازسر گرفته اند یا بعد از ماه مبارک رمضان آن را پی می گیرند. 

»عصر جدید« و »دورهمی« هم قرار اســـت با رعایت پروتکل های بهداشتی و 

شـــکلی تازه ضبط و پخش شـــوند و این یعنی بازگشت به تاکتیکی که به طور 

مقطعـــی جواب می دهد. بازهم خبری از یک برنامه جامع و مدون نیســـت. 

تکرار می کنیم که این روش شکست خورده است، چند مجری یا بازیگر دیگر 

باید از کشور بروند یا با گرفتن موضعی سیاسی در بزنگاه ها دست تلویزیون را 

خالی بگذارند تا مدیرانش به فکر چاره باشـــند؟ چند بازیگر یا مجری مشهور 

باید رقم هایشـــان را هرسال و غیرمنطقی بیشتر کنند تا صدای زنگ خطر به 

گوش مدیران تلویزیون برسد؟ 

واقعیت مشـــخص این اســـت که اگر بخش بزرگی از مردم کرونا را شکســـت 

دادند، اما تلویزیون در این دو ماه و به طور اخص در ماه مبارک رمضان از کرونا 

شکســـت بدی خورد. اقبال مردم به »وی اودی«ها و شـــبکه نمایش خانگی و 

بازگشت مردم و مدیران به تکراری های جذاب، موید همین نکته است. وقتی 

تعداد شبکه ها بدون دلیل زیاد می شود پس باید خوراک آنها هم تامین شود. 

اگر اندازه کیفیت را برای سازمان صداوسیما مثلا 50 در نظر بگیریم آن وقت 

متوجه می شـــویم که چرا کیفیت بعضی شبکه ها اینقدر پایین است. مردمی 

که خودشان و زندگی شان را از قاب تلویزیون تماشا نکنند، آن را پس می زنند 

و سراغ رسانه های دیگر می روند. رسانه عرصه جبر و بگیر و ببند نیست. شاید 

مدتی بتوان با ارائه آمار روزگار را گذراند، اما واقعیت بزرگ تر از هر آماری است. 

زور کرونا از تلویزیون بیشتر بود؟

جای خالی جذابیت و امید


